



Slovakia

1

	Slovakia	1	2	3	T
	Finland	0	1	0	1
		2	2	1	5



Finland

5

FINAL ➔

Game ID: 14
Round: Quarter-final
Group: -
Date: Nov 06, 2014
Time: 03:00 EST
Location: RBC Centre, Sarnia, Ont.
Status: Final
Game Notes:
VESALAINEN SCORES HAT TRICK, FINNS INTO U17 SEMIS FOR FIRST TIME SINCE 1995
JASON LA ROSE
SARNIA, Ont. – Kristian Vesalainen led the way with a hat trick, and Finland advanced to the semifinals at the 2014 World Under-17 Hockey Challenge with a 5-1 quarter-final win over Slovakia on Thursday afternoon.
It's the first time the Finns will be among the final four at a full tournament since 1995, when they won a silver medal. Finland won bronze in 1998, the year two half-field under-17 events were held. Joona Koppanen and Tarmo Reunanen had the other goals, while Otto Somppi added two assists for the Finns, who will face the winner of Thursday night's Canada Red-Russia quarter-final in Friday's semifinals.
Samuel Solensky was the lone goal scorer for Slovakia, which will finish its tournament in Friday's seventh-place game in Lambton Shores, Ont. (3 p.m. ET).
Vesalainen got the scoring started just past the eight-minute mark of the first period, swinging out from behind the Slovak net and jamming the puck past netminder David Hrenak, and added a second 10 minutes later, knocking in a loose puck in front for a 2-0 lead after 20 minutes.
Koppanen made it a three-goal game at 7:56 of the second, tapping in a pass from Juha Jääskä after Jääskä did the hard work behind the net.
Solensky converted a Slovak power play at 13:43, sneaking a slap shot under the arm of Finnish goaltender Leevi Laakso for his team's second goal of the tournament, but Vesalainen finished his hat trick just 17 seconds later, wiring a wrist shot just under the cross bar to the short side of Hrenak.
Reunanen closed off the scoring three minutes into the third with the Finns holding the man advantage.
Both teams finished 1-for-4 with the power play, and Finland held a wide advantage in shots on goal, 31-15.

VESALAINEN RÉUSSIT UN TOUR DU CHAPEAU ET LES FINLANDAIS ACCÈDENT AUX DEMI-FINALES POUR LA PREMIÈRE FOIS DEPUIS 1995
JASON LA ROSE
SARNIA, Ont. – Kristian Vesalainen a mené l’offensive avec un tour du chapeau et la Finlande accède aux demi-finales du Défi mondial des moins de 17 ans avec une victoire de 5-1 sur les Slovaques en quart de finale jeudi après-midi.
Ce sera la première fois que les Finlandais feront partie du carré d’as à un tournoi complet depuis 1995 lorsqu’ils ont remporté une médaille d’argent. La Finlande a gagné la médaille de bronze en 1998, l’année où deux événements réunissant la moitié des équipes de moins de 17 ans se sont tenus.
Joona Koppanen et Tarmo Reunanen ont obtenu les deux autres buts, alors qu’Otto Somppi a ajouté deux mentions d’aide pour les Finlandais, qui affronteront, lors des demi-finales de vendredi, les gagnants du match quart de finale entre Canada Rouges et la Russie jeudi soir.
Samuel Solensky a marqué l’unique but de la Slovaquie qui mettra fin à sa participation au tournoi lors du match pour la septième place vendredi à Lambton Shores, Ont., à 15 h HE.
Vesalainen a ouvert la marque peu après la huitième minute de jeu en première période, en s’avançant de l’arrière du filet et en poussant la rondelle derrière le gardien de but David Hrenak. Il en a ajouté un deuxième, 10 minutes plus tard, en frappant une rondelle libre droit devant et ainsi donner une avance de 2-0 aux siens après 20 minutes de jeu.
Koppanen a creusé l’écart à trois buts à 7 min 56 s du deuxième tiers en tirant la rondelle provenant d’une passe de Juha Jääskä après que celui-ci eût fait le gros du travail derrière le filet.
Solensky a profité d’un avantage numérique slovaque à 13 min 43 s en décochant un tir frappé sous le bras du gardien de but finlandais Leevi Laakso procurant un deuxième but à son équipe dans ce tournoi, mais Vesalainen a complété son tour du chapeau seulement 17 secondes plus tard, décochant un tir juste sous la barre transversale du côté court de Hrenak.
Reunanen a mis un terme au pointage après trois minutes de jeu en troisième alors que les Finlandais profitaient d’un avantage numérique.
Les deux équipes ont terminé 1 en 4 en avantage numérique, et la Finlande a nettement dominé quant aux tirs au but avec un bilan de 31-15.

Shots on Goal

Team	1	2	3	Total
Slovakia	6	9	1	16
Finland	12	11	8	31

Power Plays

Team	PP	PIM
Slovakia	1-4	10
Finland	1-4	8

1st Period Summary

Time	Team	Scoring Detail	Score
8:09	Finland	Kristian Vesalainen Goal (even strength) <i>Assists: Oliver Felixson</i>	SVK 0 - FIN 1
18:56	Finland	Kristian Vesalainen Goal (even strength) <i>Assists: Otto Somppi , Aapeli Räsänen</i>	SVK 0 - FIN 2
Time	Team	Penalty Detail	
11:54	Slovakia	Samuel Solensky: Tripping - Minor (2:00)	
16:52	Slovakia	Martin Bodak: Roughing - Minor (2:00)	

2nd Period Summary

Time	Team	Scoring Detail	Score
7:56	Finland	Joona Koppanen Goal (even strength) <i>Assists: Juha Jääskä</i>	SVK 0 - FIN 3
13:43	Slovakia	Samuel Solensky Goal (power play) <i>Assists: Martin Bodak</i>	SVK 1 - FIN 3
14:00	Finland	Kristian Vesalainen Goal (even strength) <i>Assists: Otto Somppi</i>	SVK 1 - FIN 4
Time	Team	Penalty Detail	
1:05	Slovakia	Tomas Hedera: Boarding - Minor (2:00)	
12:37	Finland	Otto Mäkinen: Holding - Minor (2:00)	
16:56	Finland	Otto Somppi: Roughing - Minor (2:00)	

3rd Period Summary

Time	Team	Scoring Detail	Score
3:04	Finland	Tarmo Reunanen Goal (power play) <i>Assists: Janne Kuokkanen</i>	SVK 1 - FIN 5
Time	Team	Penalty Detail	
1:24	Slovakia	Martin Krempasky: Holding the Stick - Minor (2:00)	
6:09	Finland	Emil Oksanen : Interference - Minor (2:00)	
10:43	Finland	Tarmo Reunanen: Holding - Minor (2:00)	
11:50	Slovakia	Vojtech Zelenak: Interference - Minor (2:00)	

Skaters				
#	Name	G	A	PIM
3	David Matejovic	0	0	0
4	Samuel Rudy	0	0	0
5	Martin Bodak	0	1	2
6	Tomas Hedera	0	0	2
7	Vojtech Zelenak	0	0	2
8	Martin Krempasky	0	0	2
9	Matus Juriga	0	0	0
10	Erik Rajnoha	0	0	0
11	Milos Roman	0	0	0
14	Peter Bjaloncik	0	0	0
15	Marian Studenic	0	0	0
16	Dominik Vitek	0	0	0
17	Samuel Bucek	0	0	0
20	Matej Galbavy	0	0	0
21	Kroni Musliu	0	0	0
22	Jakub Lacka	0	0	0
23	Patrik Hrehorcak	0	0	0
25	Samuel Solensky	1	0	2
27	Viliam Cacho	0	0	0
28	Adam Ruzicka	0	0	0
Totals:		1	1	10

Goalies					
#	Name	Min	Sh	Sv	Dec
1	Jan Koziak	0:00	0	0	0
30	David Hrenak	60:00	31	26	LOSS
Totals:		60:00	31	26	0

Coaches	
#	Signature

Skaters				
#	Name	G	A	PIM
2	Niclas Almari	0	0	0
3	Oliver Felixson	0	1	0
4	Emil Oksanen	0	0	2
6	Markus Niemeläinen	0	0	0
7	Jarkko Pynnönen	0	0	0
8	Tarmo Reunanen	1	0	2
9	Jan Kluuskeri	0	0	0
10	Kristian Vesalainen	3	0	0
11	Riku Sihvonen	0	0	0
13	Juha Jääskä	0	1	0
14	Otto Mäkinen	0	0	2
15	Joona Koppanen	1	0	0
18	Janne Kuokkanen	0	1	0
19	Eetu Tuulola	0	0	0
20	Pete Niemi	0	0	0
21	Markus Nurmi	0	0	0
22	Aapeli Räsänen	0	1	0
23	Robin Salo	0	0	0
24	Otto Somppi	0	2	2
28	Urho Vaakanainen	0	0	0
Totals:		5	6	8

Goalies					
#	Name	Min	Sh	Sv	Dec
1	Kimmo Rautiainen	0:00	0	0	0
30	Leevi Laakso	60:00	16	15	WIN
Totals:		60:00	16	15	0

Coaches	
#	Signature